
nieuws

Steurbaut en Pussemier ontvangen Phytofar-
prijs
nieuws

De voorbije tien jaar is het gebruik van pesticiden in ons land nagenoeg niet verminderd.
Wel zijn de nieuwe bestrijdingsmiddelen minder schadelijk en wordt hun impact op het
milieu alsmaar kleiner. Dat is één van de bevindingen van Walter Steurbaut (UGent) en
Luc Pussemier (CODA), die het bestrijdingsmiddelengebruik in ons land in kaart
brachten. Donderdagavond kregen ze voor het door hen ontwikkelde meetsysteem de
Phytofar-prijs van prins Laurent.
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De voorbije tien jaar is het gebruik van pesticiden in ons land nagenoeg niet verminderd. Wel zijn de
nieuwe bestrijdingsmiddelen minder schadelijk en wordt hun impact op het milieu alsmaar kleiner.
Dat is één van de bevindingen van Walter Steurbaut (UGent) en Luc Pussemier (CODA), die het
bestrijdingsmiddelengebruik in ons land in kaart brachten. Donderdagavond kregen ze voor het door
hen ontwikkelde meetsysteem de Phytofar-prijs van prins Laurent.
Elk jaar worden er in ons land enkele duizenden tonnen pesticiden en herbiciden over de gewassen
uitgesproeid. Dat is vrij veel, zegt dr. Pussemier aan Belga. "Maar de land- en tuinbouw die we
hebben is dan ook vrij intensief". De Belgen zijn de jongste tien jaar niet minder
gewasbeschermingsmiddelen gaan gebruiken. Maar de impact op het milieu en het risico op
blootstelling blijken wel kleiner te worden, aldus de onderzoeker. "De nieuwe bestrijdingsmiddelen,
waarmee ook behoedzamer wordt omgesprongen, zijn duidelijk minder schadelijk voor mens en
milieu".
Dat is tenminste het geval wanneer ze door professionelen worden gebruikt. Maar de
wetenschappers stelden ook vast dat minstens een derde van de in omloop zijnde
bestrijdingsmiddelen gebruik wordt door particulieren. En dat baart hen zorgen. "Wanneer een
particulier ze gebruikt is de kans op grondwatervervuiling tien keer groter dan bij een landbouwer",
aldus Pussemier. "Niet-professionelen weten minder goed hoe ze ermee moeten omgaan.
Zo gaan ze bijvoorbeeld vaak onkruidverdelgers gebruiken op asfalt of kassei. De ondergrond kan
die niet opslorpen en wanneer er dan een regenbui komt worden de herbiciden weggespoeld,
waardoor de bezoedeling veel groter is". Volgens hem is het dan ook nodig dat de bevolking blijvend
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gesensibiseerd wordt. Hij verwacht wel dat de reeds gevoerde campagnes op korte termijn tot een
daling van het pesticidengebruik zullen leiden.
Steurbaut en Pussemier krijgen hun prijs -12.500 euro- donderdagavond in het Paleis der Academiën
in Brussel uit handen van prins Laurent. De prins doet dit als voorzitter van het Koninklijk Instituut
voor het Duurzame Beheer van de Natuurlijke Rijkdommen en de Bevordering van Schone
Technologie (KINT).
Lees ook: geVILT: Historische daling milieu-impact pesticiden
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